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PROPOSAL/

PROPOSITION
:
Add a new term and definition to AAP-6:



Ajouter à l'AAP-6 le nouveau terme et sa définition suivants :


limited rehabilitation / remise en condition sommaire


A type of rehabilitation conducted with limited resources or within a specified time frame or to achieve a declared condition, out of contact with hostile forces or during a pause in the battle, but in the unit's current location or relatively nearby.  See also rehabilitation.


remise en condition sommaire / limited rehabilitation


Remise en condition exécutée au moyen de ressources limitées ou dans un délai particulier, ou exécutée pour remettre l'équipement dans une condition donnée; l'unité n'est pas en contact avec l'ennemi ou elle profite d'un moment de répit durant la bataille, mais elle n'a pas quitté sa position ou en est restée près.  Voir aussi remise en condition.
JUSTIFICATION
:
The term "limited rehabilitation" is required to define a specific sub-set of "rehabilitation", already in existence in AAP-6.



Nous avons besoin de l'expression "remise en condition limitée" pour désigner un niveau précis de "remise en condition", un terme déjà présent dans l'AAP-6.

AAP-6(2003) ENTRY/
ENTREE AAP-6(2003)
:
rehabilitation / 1. remise en condition; 2. remise en état



1.  The processing, usually in a relatively quiet area, of units or individuals recently withdrawn from combat or arduous duty, during which units recondition equipment and are rested, furnished special facilities, filled up with replacements, issued replacement supplies and equipment, given training, and generally made ready for employment in future operations.



2.  The action performed in restoring an installation to authorized design standards.  1/11/68



remise en condition / rehabilitation



Envoi dans une zone relativement calme d'unités ou d'isolés, récemment retirés du combat ou d'un service pénible, pendant lequel les unités remettent en état leur matériel, prennent du repos, jouissent d'installations récréatives particulières, sont complétées, reçoivent des ravitaillements et matériels de remplacement, sont entraînées et en général sont rendues aptes à être employées dans des opérations futures.  1/11/68



remise en état / rehabilitation



Mesure qui consiste à replacer une installation donnée au niveau initialement prévu (personnel et matériel).  1/11/68

TC COMMENTS / COMMENTAIRES DU CT (25-04-2003) :

FSN comments are requested by 15 October 2003. / Les commentaires des FSN sont requis pour le 15 octobre 2003.

FR COMMENTS / COMMENTAIRES DE LA FRANCE (01-10-2003):

La France soutient la proposition -et sa justification- du GT LOG :

remise en condition sommaire / limited rehabilitation
Remise en condition exécutée au moyen de ressources limitées ou dans un délai particulier, ou exécutée pour remettre l'équipement dans une condition donnée; l'unité n'est pas en contact avec l'ennemi ou elle profite d'un moment de répit durant la bataille, mais elle n'a pas quitté sa position ou en est restée près.  Voir aussi remise en condition.

limited rehabilitation / remise en condition sommaire
A type of rehabilitation conducted with limited resources or within a specified time frame or to achieve a declared condition, out of contact with hostile forces or during a pause in the battle, but in the unit's current location or relatively nearby.  See also rehabilitation.
SHAPE COMMENTS / COMMENTAIRES DU SHAPE (16-10-2003) :

We suggest the following changes to the English version to remove a small non sequitur followed by a more accurate translation into French:

Afin de dissiper une légère ambiguïté dans la version anglaise et de donner une plus grande précision à la traduction française, nous proposons d’apporter les modifications suivantes :

limited rehabilitation / remise en condition sommaire

A type of rehabilitation conducted with limited resources or within a specified time frame or to achieve a declared condition, while the unit concerned is out of contact with hostile forces or during a pause in the battle, but in the unit's current location or relatively nearby.  See also rehabilitation.
remise en condition sommaire / limited rehabilitation

Remise en condition exécutée au moyen de ressources limitées ou dans un délai particulier déterminé, ou exécutée pour remettre l'équipement dans une condition donnée un état spécifié, pendant que l'unité concernée, qui n’a pas quitté sa position ou qui  est restée à proximité de celle-ci, n'est pas en contact avec l'ennemi ou elle profite d'un moment de répit durant la bataille. mais elle n'a pas quitté sa position ou en est restée près.  Voir aussi remise en condition.
CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (16-10-2003) :

CA accepts the proposal with the following modifications:

Le CA accepte la proposition avec les modifications suivantes :

limited rehabilitation / remise en condition sommaire

A type of rRehabilitation conducted with limited resources or within a specified time frame or to achieve a declared condition of equipment,; it occurs on the battlefield out of contact with hostile forces or during a pause in the battle, but in the unit’s current location or relatively nearby. See also rehabilitation.
remise en condition sommaire / limited rehabilitation 
Remise en condition exécutéeeffectuée soit au moyen de ressources limitées, ou soit dans un délai particulier, ou exécutéesoit pour remettre l’équipment dans une condition donnée; elle se fait sur le champ de bataille hors contact avec les forces hostiles ou lors d’une pause au combat, mais à la position actuelle de l’unité ou près de celle-ci. l’unité n’est pas en contact avec l’ennemi ou elle profite d’un moment de répit durant la bataille, mais elle n’a pas quitté sa position ou en est restée près. Voir aussi remise en condition.

Justification: The qualifier "A type of" is superfluous.  The semicolon between independent clauses facilitates comprehension and aligns with the French.  The qualifier "on the battlefield" situates the activity more explicitly.  The use of "soit" marks the alternatives that constitute the definition and differentiates them from the following subset of alternatives separated by the conjunction "ou".  "Effectuée" is more idiomatic and a more appropriate equivalent of "conducted". The equivalent of "hostile forces" in AAP-6 is "forces hostiles".
Justification : Le déterminant "A type of" est superflu.  Le point virgule ajouté entre les propositions de la définition facilite la compréhension de la définition et permet une plus grande concordance avec la définition française.  Le complément circonstanciel "on the battlefield" précise la nature de l'activité.  L'emploi de "soit ... soit" permet de bien marquer les alternatives qui constituent la définition et de les distinguer du sous-ensemble d’alternatives séparées par la conjonction "ou".  Le participe passé "effectuée" constitue un équivalent plus approprié du terme "conducted".  L'équivalence de l'entrée de l'AAP-6 "hostile forces / forces hostiles" a été prise en compte.

CONFÉRENCE FSN / FSN CONFERENCE (NOVEMBRE / NOVEMBER 2003)

Les FSN conviennent du terme et de la définition suivants :

The FSN agreed to the following term and definition:
remise en condition sommaire / limited rehabilitation 
Remise en condition effectuée au moyen de ressources limitées dans un délai déterminé, pour remettre l’équipement dans un état de niveau spécifié.  Elle se fait sur le champ de bataille, sur position ou à proximité, hors du contact ou lors d’une pause du combat.  Termes connexes : remise en condition; réparation au combat.

limited rehabilitation / remise en condition sommaire

Rehabilitation conducted with limited resources within a given time frame to restore equipment to a specified condition.  It occurs on the battlefield, out of contact or during a pause in the battle, in place or nearby.  Related terms: battle damage repair; rehabilitation.
Les FSN conviennent de renvoyer au GT CSS la proposition pour commentaires.  Les FSN demandent au GT CSS de confirmer si “remise en condition sommaire” s’applique aussi au personnel comme il est énoncé dans la définition existante de “remise en condition” de l’AAP-6.  Les FSN demandent également d’examiner l’entrée “réparation au combat” de l’AAP-6 et de confirmer sa pertinence par rapport à la définition de “remise en condition” et de “remise en condition sommaire”.

The FSN agreed to defer the proposal to the CSS WG and to wait for their comments. The FSN require the CSS WG to confirm whether "limited rehabilitation" also applies to personnel, as stated in the existing definition of "rehablitation" in AAP-6. The FSN also require the CSS WG to examine the entry "battle damage repair" of AAP-6 and to confirm whether it is relevant compared to the definitions of "rehabilitation" and "limited rehabilitation".

AGRÉÉE FSN / FSN AGREED

RENVOYÉE AU GT CSS / DEFERRED TO CSS WG

CSSWG COMMENTS / COMMENTAIRES DU GT CSS (November 2003) :

The definition has changed unacceptably.  It now is equipment focussed when originally it was intended to deal with military units, including men, equipment and material.  The problem arose from the poor translation from English to French in the terminology proposal.  Also we accepted the minor changes suggested within the terminology process except that the term “battlefield” was considered obsolete, and “battlespace” is recommended instead.

The CSS WG recommends that this term be submitted to the NATO TC as an improved English version and ask for proper French translation:

Limited rehabilitation / 

Rehabilitation conducted with limited resources or within a specified time frame or to achieve a declared condition.  It occurs in the battlespace, out of contact or during a pause in the battle, but in the unit’s current location or relatively nearby.  Related term:  rehabilitation.

US COMMENTS (26-02-2004):

The US requests that PLs 1594-001 (limited rehabilitation), 1599-005 (reconstitution), and 1599-006 (recuperation) be deferred to the US, which will prepare a unified family of PLs (to include recuperation, resupply, rehabilitation, recovery, etc.).

Reason: Over the last several years, lengthy discussion has produced little agreement.  We need to clarify and contrast these related terms.
CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (27-02-2004) :

CA accepts the CSS WG proposal with the following modifications:

Le CA accepte la proposition du GT avec les modifications suivantes :

limited rehabilitation / remise en condition sommaire

Rehabilitation conducted with limited resources, either or within a specified time frame or to achieve a declared condition.  It occurs in the battlespace, out of contact or during a pause in the battle, but in the unit’s current location or relatively place or nearby.  Related terms: battle damage repair;  rehabilitation.

remise en condition sommaire / limited rehabilitation

Remise en condition effectuée au moyen de ressources limitées soit dans un délai déterminé, soit pour remettre l’équipement dans un état de niveau spécifié.  Elle se fait dans l’espace de combat, sur place ou à proximité, hors du contact ou lors d’une pause du combat.  Termes connexes : remise en condition; réparation au combat.
Justification:

1.
CA questions whether the conditions as specified in the first sentence of the CSS WG definition are in fact mutually exclusive, or whether interdependencies may exist.  CA believes that the condition of limited resources is always a given therefore the removal of the first "or".

2.
CA concurs with the CSS WG recommendation to use "battlespace" instead of "battlefield".

3.
CA maintains agreement with the use of "in place or nearby" as contained in the FSN agreed definition in the interest of brevity.

Justification :

1.
Le CA se demande si les conditions spécifiées dans la première phrase de la définition du GT CSS s’excluent mutuellement ou s’il y aurait plutôt des interdépendances.  Le CA est d’avis que les ressources sont toujours limitées, d’où l’élimination du premier "or".

2.
Le CA souscrit à la recommandation du GT CSS d’utiliser le terme "battlespace" à la place de "battlefield".

3.
Par souci de brièveté, le CA continue d’appuyer l’utilisation de "in place or nearby" tel que dans la définition agréée FSN.

ESN 2004 MEETING (MARCH 2004):

The ESN, FSN and all other attending nations agreed to defer the proposal to the US for further study.

Les ESN, FSN et l'ensemble des autres pays présents conviennent de renvoyer cette proposition aux ÉU pour étude complémentaire.

DEFERRED TO US / RENVOYÉE AUX ÉU
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